
 1 

Protokół nr 3/19 
z posiedzenia Komisji Edukacji, Kultury i Sportu  

w dniu 19 lutego 2019 r. 
 
 

Posiedzenie odbyło się w sali konferencyjnej Starostwa Powiatowego 
 w Wołowie, Plac Piastowski 2, w godz. 14:00 – 14:20. 

 
 

 
W posiedzeniu Komisji uczestniczyli następujący członkowie: 
1. Urszula Wojtyło  
2. Józef Szumilas  
3. Jarosław Iskra  
4. Stanisław Jastrzębski  
5. Janusz Dziarski  
6. Zbigniew Posacki 
7. Janusz Kawalec  
(Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do protokołu). 
 
 
Posiedzenie otworzyła Przewodnicząca Komisji Edukacji, Kultury i Sportu - p. Urszula Wojtyło      
i przedstawiła proponowany porządek posiedzenia. 
 
Porządek posiedzenia: 

1. Otwarcie posiedzenia. 
2. Przyjęcie porządku posiedzenia. 
3. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Powiatu w sprawie wyłączenia Młodzieżowego 

Ośrodka Socjoterapii w Wołowie z Zespołu Szkół Specjalnych i Placówek Oświatowych     
w Wołowie oraz zamiaru likwidacji Młodzieżowego Ośrodka Socjoterapii w Wołowie. 

4. Sprawy różne. 
5. Przyjęcie protokołu z ostatniego posiedzenia (Protokół nr 2 z 18 stycznia 2019 r.). 
6. Zamknięcie posiedzenia. 

 

Ad.2 Przyjęcie porządku posiedzenia. 
 

Przewodnicząca Komisji Edukacji, Kultury i Sportu zaproponowała rozszerzenie porządku obrad 
o dodanie punktu 3a o treści: „Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Powiatu w sprawie przekazania 
do prowadzenia Gminie Brzeg Dolny zadania własnego w zakresie oświaty, polegającego 
na prowadzeniu publicznego Liceum Ogólnokształcącego im. J. M. Ossolińskiego w Brzegu Dolnym”.  

Proponowany porządek posiedzenia został przyjęty przez członków komisji jednogłośnie. 

 
Ad.3 Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Powiatu w sprawie wyłączenia Młodzieżowego 
Ośrodka Socjoterapii w Wołowie z Zespołu Szkół Specjalnych i Placówek Oświatowych 
w Wołowie oraz zamiaru likwidacji Młodzieżowego Ośrodka Socjoterapii w Wołowie.  
 

Głos zabrała P. Andżelika Banowicz, która przedstawiła projekt uchwały wraz z uzasadnieniem. 
Dyrektor ZSSiPO w Wołowie zwrócił się z wnioskiem o uporządkowanie, zgodnie z obowiązującym 
stanem prawnym, struktury organizacyjnej placówki, tj. wyłączenie z dniem 31 sierpnia 2019 r. 
ze struktur Zespołu Szkół Specjalnych i Placówek Oświatowych w Wołowie Młodzieżowego Ośrodka 
Socjoterapii w Wołowie, wraz z wchodzącą w jego skład Szkołą Podstawową Specjalną Nr 5, 
a następnie jego likwidację. Uzasadnienie uchwały wskazuje na szereg uwarunkowań, które 
przemawiają za likwidacją MOS-u, m. in. brak naboru spowodowany brakiem chętnych uczniów, brak 
odpowiedniej kadry pedagogicznej oraz brak odpowiednich warunków lokalowych do prowadzenia 
zajęć. 

P. Janusz Kawalec zapytał, co się stanie w przypadku likwidacji z uczniami? 
 
P. Andżelika Banowicz odpowiedziała, że uczniowie mają zapewnione miejsce w Placówce w Oławie, 
a ich rodzice wstępnie wyrazili na to zgodę. Rodzicom, w przypadku podjęcia uchwały przez Radę, 
zostaną wskazane placówki, do których rodzice będą mogli skierować swoje dzieci. 
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P. Józef Szumilas zapytał, czy uchwała była opiniowana przez związki zawodowe? 
 
P. Andżelika Banowicz odpowiedziała, że jeszcze nie, ale jest to uchwała intencyjna, właściwą 
uchwałę wówczas przekaże się do zaopiniowania przez związki zawodowe. Uchwała intencyjna nie 
powoduje likwidacji placówki, wskazuje jedynie na planowany taki zamiar, który może zostać 
wycofany.  
 
P. Janusz Dziarski wskazał, że omawiana uchwała ma na celu uniknięcie sytuacji, w której pozostanie 
sam twór placówki, niefunkcjonujący ze względu na brak w nim uczniów. W przypadku pojawienia się 
zainteresowania placówką, odstąpi się od procesu likwidacji. 
 
Wobec braku głosów w dyskusji przystąpiono do głosowania: 
Komisja 7 głosami „za” przy braku głosów “przeciwnych” i braku głosów “wstrzymujących” 
zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały Rady Powiatu w sprawie wyłączenia Młodzieżowego 
Ośrodka Socjoterapii w Wołowie z Zespołu Szkół Specjalnych i Placówek Oświatowych 
w Wołowie oraz zamiaru likwidacji Młodzieżowego Ośrodka Socjoterapii w Wołowie. 
 
Ad.3a Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Powiatu w sprawie przekazania do prowadzenia 
Gminie Brzeg Dolny zadania własnego w zakresie oświaty, polegającego na prowadzeniu 
publicznego Liceum Ogólnokształcącego im. J. M. Ossolińskiego w Brzegu Dolnym. 
 
Głos zabrała P. Andżelika Banowicz, która przedstawiła projekt uchwały wraz z uzasadnieniem. 
W odpowiedzi na apel Rady Miejskiej w Brzegu Dolnym o podjęcie działań mających na celu 
przekazanie Gminie Brzeg Dolny zadania prowadzenia publicznego Liceum Ogólnokształcącego im. 
J. M. Ossolińskiego, wraz z budynkiem szkoły znajdującym się w Brzegu Dolnym, Rada Powiatu 
Wołowskiego podjęła stanowisko w sprawie akceptacji działań Zarządu Powiatu zmierzających 
do przekazania Gminie Brzeg Dolny prowadzenia ww. szkoły ponadpodstawowej. Projekt 
porozumienia w ww. sprawie jest na etapie negocjacji, zostaną w nim określone wszelkie warunki, na 
jakich szkoła zostanie Gminie Brzeg Dolny przekazana (w zakresie prowadzenia zadania 
oświatowego; sprawy związane ze sprzedażą mienia Powiatu uregulowane zostaną osobno). 
 
P. Józef Szumilas wyraził wątpliwość związaną ze wskazanym w treści uchwały terminem przekazania 
do prowadzenia zadania własnego w zakresie oświaty, określonym na dzień 1 marca, czyli w trakcie 
trwającego roku szkolnego. Czy nie zostanie do zakwestionowane przez Wydział Nadzoru i Kontroli 
Dolnośląskiego Urzędu Wojewódzkiego? 
 
P. Andżelika Banowicz oświadczyła, że według obowiązujących przepisów prawa nie obowiązują 
żadne terminy na przekazanie do prowadzenia zadania własnego w zakresie oświaty, może to zostać 
wykonane w każdej chwili. 
 
P. Józef Szumilas zapytał, czy omawiana uchwała podlega zaopiniowaniu przez związki zawodowe? 
 
P. Andżelika Banowicz odpowiedziała, że uchwała nie podlega zaopiniowaniu przez związki 
zawodowe. 
 
Wobec braku głosów w dyskusji przystąpiono do głosowania: 
Komisja 7 głosami „za” przy braku głosów “przeciwnych” i braku głosów “wstrzymujących” 
zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały Rady Powiatu w sprawie przekazania do 
prowadzenia Gminie Brzeg Dolny zadania własnego w zakresie oświaty, polegającego na 
prowadzeniu publicznego Liceum Ogólnokształcącego im. J. M. Ossolińskiego w Brzegu 
Dolnym. 
 
Ad.4 Sprawy różne. 
 
Wobec braku głosów w dyskusji przystąpiono do kolejnego punktu. 
 
Ad.5 Przyjęcie protokołu z ostatniego posiedzenia z 18 stycznia 2019 r. 
 
Komisja 7 głosami „za” przy braku głosów “przeciwnych” i braku głosów “wstrzymującym się” 
przyjęła protokół nr 2/19 z dnia 18 stycznia 2019 r.  
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Ad.6 Zamknięcie posiedzenia. 
 
Wobec braku dalszych głosów i wyczerpania porządku dziennego Przewodnicząca zamknęła 
posiedzenie. 
 
Protokolant: 
 
Angelika Błońska 

 

 

Przewodnicząca Komisji Edukacji Kultury i Sportu  

                                                                                                              

                                                                                           Urszula Wojtyło 
 


